

## التضخم في لبنان يشتعل بعد تخفيض الليرة 90%.. النعلى منذ الحرب الأهلية! Inflation in Lebanon Ignites after the 90% Devaluation of the Lira.. The Highest Since the Civil War!

The first official devaluation of the Lebanese currency in a quarter century sent consumer prices higher in March, with food and beverage inflation exceeding 350 percent annually as authorities struggle to contain the collapse in the world's worst-performing currency this year.

A decision in February to allow the Lebanese pound to double by 90 percent ended last year's relative calm from rising costs in Lebanon, whose economy collapsed and forced the government to default on \$30 billion in international debt in 2020.

This comes after inflation rose in February, reaching 264 percent annually in March, more than doubling since the end of last year, according to data from the official Central Administration of Statistics.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



أدى أول تخفيض رسمي لقيمة العملة اللبنانية في ربع قرن إلى زيادة أسعار المستهلكين في مارس، حيث تجاوز تضخم المواد الغذائية والمشروبات 350 في المئة سنوياً في الوقت الذي تكافح فيه السلطات لاحتواء الانهيار في أسوأ العملات أداء في العالم هذا العام.

وانهى قرار في فبراير بالسماح لليرة اللبنانية بالضعف بنسبة 90 في المئة الهدوء النسبي العام الماضي من ارتفاع التكاليف في لبنان، الذي انهار اقتصاده وأجبر الحكومة على التخلف عن سداد ديون دولية بقيمة 30 مليار دولار في عام 2020.

يأتي ذلك، بعد أن ارتفع معدل التضخم في فبراير، وبلغ 264 في المئة سنوياً في مارس، أي أكثر من الضعف منذ نهاية العام الماضي، وفقاً للبيانات الصادرة عن الإدارة المركزية الرسمية للإحصاء.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرف)

## "موديز": اضطرابات السودان ستؤثر بالسلب على تصنيف الدول المجاورة Classification of Neighboring Countries

Moody's Ratings predicted that the prolonged spillover of clashes in Sudan would lead to an increased risk of a negative credit impact on neighboring countries and multilateral development banks exposed to their debts.

According to Moody's, if the clashes in Sudan develop into a long civil war, the destruction of infrastructure and the deterioration of social conditions, this will lead to long-term economic consequences, a decline in the asset quality of multilateral banks in Sudan, as well as a rise in non-performing loans and liquidity. Any spillover into neighboring countries or a general deterioration in the region's security environment would raise broader concerns about the asset quality of multilateral development banks with a higher focus on loans in Chad, South Sudan, Ethiopia, and Egypt.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



توقعت وكالة "موديز" للتصنيف الائتماني أن يؤدي امتداد الاشتباكات في السودان لفترة طويلة إلى خطر متزايد مما سيكون لديه تأثير ائتماني سلبي على البلدان المجاورة، وبنوك التنمية متعددة الأطراف المنكشفة على ديون هذه الدول.

ووفق "موديز" فإنه في حال تطورت الاشتباكات في السودان إلى حرب أهلية طويلة ودمار البنية التحتية وتدهور الأوضاع الاجتماعية، سيؤدي ذلك

إلى عواقب اقتصادية طويلة المدى وتراجع جودة أصول البنوك متعددة الأطراف في السودان إلى جانب ارتفاع القروض المتعثرة والسيولة. مبيته أن أي امتداد إلى البلدان المجاورة أو تدهور عام في البيئة الأمنية للمنطقة من شأنه أن يثير مخاوف أوسع بشأن جودة الأصول لبنوك التنمية متعددة الأطراف ذات التركيز الأعلى على القروض في تشاد وجنوب السودان وإثيوبيا ومصر.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرف)

## روسيا تدخل سباق الذكاء الاصطناعي وتطلق روبوت المحادثة "غيجا تشات" Russia Enters the Artificial Intelligence Race and Launches the "Giga Chat" Chatbot

Russian technology company Speer has launched its own Chabot, joining the global race for AI-powered tools such as OpenAI's Chat GPT program.

The "Speer" group of the Russian authorities announced the launch of its own model of the Chabot called "Giga Chat", which is the first of its kind in Russia, explaining that the tool will be in the first phase available in a trial version and down upon special requests only.

According to Speer, "Giga Chat" is capable of having a conversation, writing texts, and answering questions, in addition to "writing informational codes" and "creating images based on specifications."

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



أطلقت شركة "سبير" التكنولوجية الروسية روبوتاً للمحادثة خاصاً بها، لتتضم بذلك إلى السباق العالمي على هذه الأدوات التي تعمل بتقنية الذكاء الاصطناعي على غرار برنامج "تشات جي بي تي" الذي ابتكرته شركة "أوبن ايه أي" الأميركية.

وأعلنت مجموعة "سبير" التابعة للسلطات الروسية عن إطلاق نموذجها الخاص من روبوت المحادثة المسمى "غيجا تشات"، وهو الأول من نوعه في روسيا، موضحة أن الأداة ستكون في المرحلة الأولى متاحة بنسخة تجريبية ونزولاً عند طلبات خاصة فقط.

ووفق "سبير" أن "غيجا تشات" قادر على إجراء محادثة وكتابة نصوص والإجابة على أسئلة، بالإضافة إلى "كتابة رموز معلوماتية" و"إنشاء صور استناداً إلى مواصفات".

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرف)

## ■ Cairo International Airport Witnesses the Highest Daily Operating Rates since its Inception

Cairo International Airport has witnessed the highest number of flights since its inception, with 82,000 passengers on travel and arrival.

For the first time, Cairo International Airport recorded a rise in operating rates to new levels, with 612 flights in both travel and arrivals.

The unprecedented increase in flights witnessed at Cairo International Airport is proof that the airport operates in accordance with the legal standards and legislation regulating the local and international civil aviation sector. This record rise coincides with the Eid al-Fitr and Sinai Liberation Day holiday season, which began on Thursday, April 20, and ended yesterday, April 25, 2023.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



## ■ مطار القاهرة الدولي يشهد أعلى معدلات تشغيل يومية منذ إنشائه

شهد مطار القاهرة الدولي أعلى معدلات في عدد رحلات الطيران منذ إنشائه، بعدد ركاب بلغ 82 ألف راكب في السفر والوصول.

وسجل مطار القاهرة الدولي، لأول مرة ارتفاعاً في معدلات التشغيل لمستويات جديدة حيث بلغت رحلات الطيران 612 رحلة جوية في شقيها السفر والوصول.

ويعد الارتفاع غير المسبوق لرحلات الطيران التي شهدها مطار القاهرة الدولي دليلاً على أن المطار يعمل طبقاً للمعايير والتشريعات القانونية المنظمة لقطاع الطيران المدني المحلية والدولية. ويتزامن هذا الارتفاع القياسي مع موسم إجازات عيد الفطر المبارك وعيد تحرير سيناء الذي بدأ يوم الخميس 20 أبريل وانتهى يوم أمس في 25 أبريل 2023.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرف)

## ■ UAE is Among the Top 20 Globally in Terms of Economic Opportunity

The UAE ranked first among all Arab countries, in terms of providing economic opportunities for investors and residents.

The Global Partners Global Citizenship Report 2023 ranked the UAE 20th globally and first in the Middle East and the Arab region in the ranking of economic opportunities out of 128 countries, outperforming Iceland, Malaysia, China, Qatar, Italy, Saudi Arabia, South Korea, and Turkey. Globally, Singapore, the United States, Hong Kong, the Netherlands, and Japan are among the top five countries offering the best economic opportunities. The UAE has approved several initiatives to facilitate doing business, such as the introduction of a new long-term visa system, raising foreign ownership to 100 percent, in addition to the absence of income tax, not to mention the signing of partnership agreements with major economies such as China, India, and the United States.

Source (Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited)



## ■ الإمارات بين الـ 20 الكبار عالمياً في الفرص الاقتصادية

احتلت دولة الإمارات المرتبة الأولى بين جميع الدول العربية، من حيث توفير الفرص الاقتصادية للمستثمرين والمقيمين.

وصنف تقرير المواطنة العالمية 2023 الصادر عن مؤسسة "سي أس غلوبال بارتنرز" دولة الإمارات في المرتبة 20 عالمياً والأولى على مستوى الشرق الأوسط والمنطقة العربية في ترتيب الفرص الاقتصادية من أصل 128 دولة، متفوقة على آيسلندا وماليزيا والصين وقطر وإيطاليا والسعودية وكوريا الجنوبية وتركيا. وعلى الصعيد العالمي، تعد سنغافورة والولايات المتحدة وهونغ كونغ وهولندا واليابان من أفضل خمس دول تقدم أفضل الفرص الاقتصادية. وأقرت الإمارات العديد من المبادرات، لتسهيل ممارسة الأعمال التجارية مثل إدخال نظام تأشيرة جديدة طويلة الأجل، ورفع ملكية الأجانب إلى 100 في المئة، إضافة إلى عدم وجود ضريبة على الدخل، ناهيك عن توقيع اتفاقيات شراكة مع الاقتصادات الكبرى مثل الصين والهند والولايات المتحدة.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

## ■ Microsoft's Results Exceed Expectations Thanks to the Cloud Business

Microsoft reported quarterly results that beat expectations, with earnings per share of \$2.45 versus expectations of \$2.23. The company's revenues reached \$ 52.86 billion against expectations of \$ 51.02 billion.

The company's total revenue rose 7 percent year-on-year in the quarter ended March 31, while net income at \$18.30 billion rose 9 percent.

Microsoft's intelligent cloud business segment, which includes Azure Public Cloud, Enterprise Services, SQL Server, and Windows Server, generated 22.08 billion dollars in revenue. That's a 16 percent increase and higher than the consensus of \$21.94 billion.

Source (Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited)



## ■ نتائج مايكروسوفت تفوق التوقعات بفضل الأعمال السحابية

أعلنت شركة مايكروسوفت، عن نتائج فصلية تجاوزت التوقعات، حيث بلغت ربحية السهم 2.45 دولار مقابل توقعات ب 2.23 دولار. فيما وصلت إيرادات الشركة إلى 52.86 مليار دولار مقابل توقعات بتحقيق 51.02 مليار دولار.

وارتفع إجمالي إيرادات الشركة بنسبة 7 في المئة على أساس سنوي في الربع المنتهي في 31 مارس، بينما ارتفع صافي الدخل عند 18.30 مليار دولار بنسبة 9 في المئة.

وحققت الإيرادات في قطاع الأعمال السحابية الذكية من مايكروسوفت، والتي تشمل السحابة العامة Azure، وخدمات المؤسسات، و SQL Server و 22.08 مليار دولار من العائدات. وهو ما يمثل زيادة بنسبة 16 في المئة وأعلى من الإجماع الذي بلغ 21.94 مليار دولار.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

## ■ 21 years to become a Millionaire Employee in Qatar

Qatar ranked sixth in the world and first in the Arab world, in terms of the time required to raise one million dollars, as the employee there requires 21 years and 3 months. While the UAE ranked seventh globally, and second in the Arab world. Switzerland topped the rankings, where a Swiss employee can raise a million dollars in 14 years and 3 months. Singapore came in second, where a citizen has to work for 16 years and 11 months to raise a million dollars. Luxembourg came in third, and the United States Fourth place, Iceland in fifth place. Australia ranked eighth (24 years and 3 months), Denmark ninth (24 years and 6 months), and the Netherlands tenth (24 years and 9 months).

Source (Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited)

تصنيف الدول العربية		
التصنيف	الدولة	عدد السنوات المطلوبة لجمع مليون دولار
1	قطر	21 عاماً و 3 أشهر
2	الإمارات	23 عاماً و 9 أشهر
3	عمان	38 عاماً و 6 أشهر
4	الكويت	41 عاماً وشهران
5	السعودية	41 عاماً و 10 أشهر
6	الأردن	134 سنة و 8 أشهر
7	العراق	154 سنة وشهر واحد
8	لبنان	164 سنة و 3 أشهر
9	المغرب	215 عاماً و 6 أشهر
10	تونس	283 عاماً و 3 أشهر
11	مصر	603 عاماً و 6 أشهر

## ■ 21 سنة ليصبح الموظف مليونيراً في قطر

احتلت قطر المركز السادس عالمياً والأول عربياً، من حيث المدة المطلوبة لجمع مليون دولار حيث يلزم الموظف هناك 21 عاماً و 3 أشهر. في حين احتلت دولة الإمارات المركز السابع عالمياً، والثاني عربياً. وتصدرت سويسرا التصنيف العالمي، حيث بإمكان الموظف السويسري جمع مليون دولار خلال 14 عاماً و 3 أشهر. وجاءت سغافورة في المركز الثاني، حيث يتعين على المواطن العمل لمدة 16 عاماً و 11 شهراً لجمع مليون دولار. وحلت لوكسمبورغ في المركز الثالث، واحتلت الولايات المتحدة المركز الرابع، وأيسلندا في المركز الخامس. وحلت أستراليا في المركز الثامن (24 عاماً و 3 أشهر)، ثم الدنمارك تاسعة (24 عاماً و 6 أشهر)، وهولندا في المركز العاشر (24 عاماً و 9 أشهر).

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

## ■ Gulf Bets on Sovereign Funds to Diversify Economy

Gulf sovereign funds recorded a remarkable performance during the first quarter of this year, amid expectations that the returns of these funds will increase by the end of this year. The assets of sovereign funds of four Gulf countries amounted to about \$ 2.66 trillion by the end of March. According to the data, the UAE's Abu Dhabi Investment Authority ranked third globally, managing assets worth \$790 billion. The Kuwait Investment Authority Fund ranked fourth globally, with assets of about \$750 billion. The Public Investment Fund, the Saudi sovereign wealth fund, ranked sixth globally after the value of its sovereign assets increased by more than \$ 42.58 billion to reach \$ 650 billion from its previous estimated value of \$ 607.42 billion at the end of 2022. The Qatar Investment Authority (QIA) was ninth with assets of \$475 billion.

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)



## ■ الخليج يراهن على الصناديق السيادية لتتويع الاقتصاد

سجلت الصناديق السيادية الخليجية أداءً مميزاً خلال الربع الأول من العام الجاري، وسط توقعات بتعاضد عوائد هذه الصناديق بنهاية العام الجاري. وبلغت قيمة أصول الصناديق السيادية لـ 4 دول خليجية نحو 2.66 تريليون دولار، وذلك بنهاية مارس/آذار الماضي. ووفقاً للبيانات، احتلت هيئة استثمار أبو ظبي التابعة لدولة الإمارات المركز الثالث عالمياً، إذ تدير أصولاً تصل قيمتها إلى 790 مليار دولار. وجاء في المرتبة الرابعة عالمياً صندوق الهيئة العامة للاستثمار الكويتي الذي بلغت أصوله نحو 750 مليار دولار. فيما احتل صندوق الاستثمارات العامة "صندوق الثروة السيادية السعودي" المركز السادس عالمياً بعد ارتفاع قيمة أصوله السيادية بأكثر من 42.58 مليار دولار لتصل إلى 650 مليار دولار من قيمتها السابقة المقدرة بنحو 607.42 مليارات دولار في نهاية 2022. وحل تاسعاً جهاز قطر للاستثمار بأصول بلغت 475 مليار دولار.

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرف)

## ■ The United States is 'Facing an Economic and Financial Catastrophe'

US Treasury Secretary Janet Yellen has warned that a US default on its debt will lead to "economic and financial catastrophe", stressing that raising or suspending the debt ceiling should be "unconditional".

The United States reached a \$31.4 trillion borrowing threshold in January, prompting the Treasury Department to take extraordinary measures that would allow it to continue funding government activities. However, if Congress does not raise or suspend the debt ceiling before current instruments are exhausted, the government risks defaulting by July, with dire economic repercussions.

Among the potential fallout are higher mortgages, car loans, and credit cards, Yellen said.

Source (Al-Raya Qatari Newspaper, Edited)



## ■ الولايات المتحدة "أمام كارثة اقتصادية ومالية"

حذرت وزيرة الخزانة الأمريكية جانيت يلين من أن تخلف الولايات المتحدة عن سداد ديونها سيؤدي إلى "كارثة اقتصادية ومالية"، مشددة على أن رفع أو تعليق سقف الدين يجب أن يكون "غير مشروط".

ووصلت الولايات المتحدة إلى حد الاقتراض البالغ 31,4 تريليون دولار في يناير، ما دفع وزارة الخزانة إلى اتخاذ إجراءات استثنائية تسمح لها بمواصلة

تمويل أنشطة الحكومة. ولكن إذا لم يرفع الكونجرس أو يعلق سقف الدين قبل استنفاد الأدوات الحالية، ستكون الحكومة مهددة بالتخلف عن سداد التزاماتها بحلول يوليو (تموز)، مع ما يستتبع ذلك من تداعيات اقتصادية وخيمة.

وبينت يلين أنه من بين التداعيات المحتملة ارتفاع أقساط القروض العقارية وقروض السيارات وبطاقات الائتمان.

المصدر (صحيفة الراية القطرية، بتصرف)

## ■ انخفاض ودائع First Republic Bank بحدود 49 في المئة First Republic Bank Deposits Decreased by 49 percent ■

First Republic Bank, which ranked fourteenth in the list of the largest US commercial banks at the end of 2022, fell by 40.8 percent during the first quarter of 2023, to \$ 104.5 billion, after facing a wave of withdrawals from deposits after the Silicon Valley Bank crisis.

First Republic's deposits stood at approximately \$173.5 billion as of March 9, 2023, but on March 10, following the announcement of the Silicon Valley crisis, First Republic Bank witnessed an unprecedented rush to withdraw deposits. Which lasted until March 16 when the bank received \$30 billion in support from a group of 11 private banks in the US, including Citigroup, Wells Fargo, Bank of America, and JPMorgan Cheese.

Source (Sky News Arabia Website, Edited)

انخفضت ودائع First Republic Bank الذي احتل المرتبة الرابع عشرة في قائمة أكبر البنوك التجارية الأمريكية في نهاية 2022، بنسبة 40.8 في المئة خلال الربع الأول 2023، إلى 104.5 مليار دولار أمريكي، إثر مواجهته لموجة سحبوات من الودائع بعد أزمة بنك سيليكون فالي. وبلغ حجم الودائع في بنك فيرست ريبابليك قرابة الـ 173.5 مليار دولار أمريكي في 9 مارس 2023، ولكن في تاريخ 10 مارس وبعد الإعلان عن أزمة بنك سيليكون فالي، شهد First Republic Bank تهاافتاً غير مسبوق على سحب الودائع، استمر حتى 16 مارس عندما تلقى المصرف دعماً بقيمة 30 مليار دولار أمريكي، من مجموعة من 11 بنكاً خاصاً في الولايات المتحدة، بما في ذلك سيتي غروب وويلز فارغو وبنك أوف أميركا وجيه بي مورغان تشيز.

المصدر (موقع سكاى نيوز عربية، بتصريف)

